
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 22. marts 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 689 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 689:  

”Hvad er ministerens holdning til, at det tilsyneladende hovedsagelig er højtuddan-

nede, der får hjælp til behandling efter en hjernerystelse? Der henvises til artiklerne 

’En på skallen: Rystede hjerner sender danskere til tælling’ Politikken, 20. januar 2017 

og ’Mennesker med hjernerystelse betaler en kæmperegning, men ingen andre kan 

se den’ Politikken den 21. januar 2017” 

 

Svar: 

Borgere, der lider af følger efter en hjernerystelse, skal have adgang til den rette be-

handling efter deres behov - uanset uddannelsesniveau. Det indikeres i artiklerne, at 

der er en tendens til, at højtuddannede på grund af deres arbejde og livsstil, er mere 

udsatte for langvarige gener efter hjernerystelse, det vil sige, at de som gruppe har et 

større behov. På baggrund af artiklerne er det således fortsat min forventning, at pa-

tientsammensætningen er udtryk for en faglig vurdering af behovene hos de menne-

sker, der henvender sig med gener efter en hjernerystelse.  
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